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Witam Pani Wiesławo, 
 
wiem, że Pani w chwili obecnej przebywa na urlopie, jednak wysyłam Pani 
notatkę konserwatorską, którą sporządziłam po wizycie na obiekcie w Bąkowie dnia 
10.08.2023 roku. W dniu 17.08.2023 r. Przedstawiłam tą notatkę na spotkaniu w 
Bąkowie z wykonawcą, kierownikowi budowy, inspektorowi nadzoru architektowi i 
inwestorowi. Przedstawiam również Pani. 
W notatce konserwatorskiej z dnia 17.8.2023 r. zobrazowałam stan zachowania 
całego budynku , proszę zobaczyć.  
Niestety jest bardzo zły stan zachowania dachówek, które myślałam, że może uda 
się wykorzystać. Stanem  więźby dachowej, belek stropowych, desek, belek 
podłogowych po wejściu do obiektu byłam przerażona.  Specjalnie zrobiłam zbliżenia 
aby zobrazować, że ich stan zachowania jest bardzo zły, spowodowany przez wodę 
opadową, która przez lata wlewała się do budynku, poprzez nieszczelny dach. 
 
 Na spotkaniu w dniu 10.08. 2023 r. wykonawca oraz inspektor nadzoru stwierdzili, 
że trzeba rozebrać pozostałą część więźby dachowej, gdyż kompletnie nie spełnia 
swojej funkcji konstrukcyjnej. Ze względów bezpieczeństwa należało rozebrać szczyt 
południowy. Przed rozbiórką zaleciłam dokładną inwentaryzację. Panowie wszystko 
dokładnie zwymiarowali, dzięki temu będzie można odtworzyć szczyt południowy. 
 
       Dziś stworzyłam kolejna noatakę konserwatorską z dnia 17.08.2023r. aby Pani 
zobrazować demontaż szczytu południowego i stan zachowania więźby dachowej, 
który był bardzo zły.  
W notatce pokazałam również wykonaną odkrywkę konserwatorską fundamentów. 
Kamienie fundamentowe były murowane na glinie dlatego ich stan zachowania jest 
bardzo zły. Na spotkaniu dyskutowaliśmy co należy zrobić aby wzmocnić 
fundamenty. Pan Tomasz Czajka architekt ma przedstawić na dniach rozwiązanie 
tego problemu.  
Zobrazowałam Pani również moim zdaniem wysokośc oryginalnej podłogi z desek i 
progu, który prawdopodobnie był. Proszę zobaczyć.  
 
Wysyłam Pani dwie notatki konserwatorskie. 
 
Pozdrawiam 
konserwator Ewa Turowska 
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